

Neighbourhood Watch Bulletin – April 4, 2016

This bulletin is prepared by the Wellington Community Police Centre (1064 Wellington St., 613-236-1222 ext. 5870) for distribution to area residents to promote safety and security in our neighbourhoods. Please distribute it to anyone who might be interested. Any questions or information concerning safety or security issues in your neighbourhood may be forwarded to wellingtoncpc@gmail.com.

Le français suit

- 1. Ottawa Police Service is recruiting**
 - 2. 713 road charges**
 - 3. Let's Chat about Bias Neutral Policing Strategies**
 - 4. *Leave the Phone Alone***
-

1. Ottawa Police Service is recruiting

The Ottawa Police Service is recruiting and wants to reflect the diversity of our community.

Interested applicants are invited to attend an information session on Wednesday, April 13, 2016 at 6:00pm, to learn more about career opportunities in policing and to meet the Ottawa Police Service Recruitment Team.

Registration is not required.

WHERE: Chambers, Ben Franklin Place

101 CentrepoinTE Drive

TIME: 6:00pm

Please visit our website for further information on the [Application Process](#).

2. 713 road charges

The Gatineau Police Service and Ottawa Police Service's Selective Traffic Enforcement Program (STEP) focused on following too close, stop sign violations, vehicle occupant restraints, and red light running during the months of January and February, resulting in 713 charges being laid against road users.

Targeted enforcement theme	Resulting charges Ottawa	Resulting charges Gatineau
Following Too Close	32	96
Stop Sign violations	66	119
Vehicle Occupant Restraints	40	8
Red Light Running	181	171

Total charges during January/February	319	394
---------------------------------------	-----	-----

The Safer Roads Ottawa Program is a leading community partnership between Ottawa Fire Services, Ottawa Paramedic Service, Ottawa Police Service, Ottawa Public Health and the Public Works Department committed to preventing or eliminating road deaths and serious injuries for all people in the City of Ottawa, through culture change, community engagement, and development of a sustainable safe transportation environment.

Also participating in the Safer Roads Ottawa Program are the Royal Canadian Mounted Police (RCMP), Ontario Provincial Police (OPP), Sureté du Québec, Department of National Defence's Military Police and Gatineau Police Service to improve road safety for all residents of the national capital region.

Ottawa residents have identified traffic safety as a top priority. The Safer Roads Ottawa Program is committed to using available resources to make Ottawa roads safer for residents.

3. Let's Chat about Bias Neutral Policing Strategies

There is still space available for the upcoming Partnership in Action session – *Let's Chat about Bias Neutral Policing Strategies* taking place at The RA Centre on Thursday, April 7th, 2016 from 10am to 3pm.

Online registration is available online at ottawapolice.ca/pia

This *Let's Chat* session is another opportunity to continue the ongoing conversation about racial profiling and bias-neutral policing and work on solutions together:

- Renée Bazile-Jones of the [Canadian Centre for Diversity and Inclusion](#) to discuss bias and creating strategies for change;
- Executive Director of the [Catholic Centre for Immigration](#) and [Ottawa Police Services Board](#) member Carl Nicholson to talk about the challenges and opportunities of policing today.
- Interactive workshops on policy, outreach recruitment and the new training program "Fair and Impartial Policing."

Follow us on Twitter @ottawapolice #LetsChat #BiasNeutral

4. Leave the Phone Alone

As part of the *Leave the Phone Alone* distracted driving enforcement campaign, officers from Ottawa Police and Gatineau Police conducted a city wide enforcement blitz Tuesday morning, targeting drivers using cell phones.

In total, Ottawa and Gatineau Police issued 79 Provincial Offence Notices (PON) to drivers for using handheld communication devices.

“With advance warning about Tuesday’s campaign, we were pleased to see that drivers heeded the warning to focus on their driving,” said Sgt. Denis Hull, Ottawa Police Service. “These traffic initiatives serve as a reminder that distracted driving is dangerous every day and drivers should always make the choice to leave the phone alone.”

In the 2015 [Public Survey](#), distracted driving was listed as the number one concern of residents.

Everyone has a role to play in preventing texting or talking while driving:

- Drivers can simply put the phone away while driving;
- Passengers can remind drivers to focus on their driving if they reach for the phone;
- Children can remind parents not to drive distracted;
- Phone users can first ensure that the person they are calling or texting isn’t driving. If they are, tell them to wait until they can safely talk or text.

You can take the pledge not to text and drive at Leavethephonealone.ca.

- 1. Le Service de police d’Ottawa recrute**
- 2. 713 constats d’infraction**
- 3. Parlons-en : stratégies policières sans parti pris**
- 4. Laisse faire le cellulaire**

1. Le Service de police d’Ottawa recrute

Le Service de police d’Ottawa recrute présentement et tient à bien refléter la diversité de notre communauté.

Les candidats intéressés sont invités à participer à une séance d’information qui aura lieu le mercredi 13 avril 2016, à 18 h 00, afin d’en savoir plus sur les possibilités de carrière dans le domaine policier et aussi pour rencontrer l’équipe de recrutement du Service de Police d’Ottawa.

L’inscription pour cet événement n’est pas requise.

OÙ: La Chambre, Place Ben Franklin
101, promenade CentrepoinTE

HEURE: 18 h 00

Veuillez consulter notre site web pour de plus amples renseignements sur le [processus de demande](#).

2. 713 constats d'infractions

Dans le cadre de leur Programme d'application sélective – Circulation (P.A.S.C.), le Service de police de la Ville de Gatineau et le Service de police d'Ottawa ont concentré leurs interventions, en janvier et en février, sur le talonnage, le non-respect des panneaux d'arrêt et des feux rouges et le bouclage des ceintures. Résultat : 713 constats d'infractions ont été remis aux contrevenants.

Thème de l'intervention ciblée	Nbre de constats d'infractions	Nbre de constats d'infractions
	Ottawa	Gatineau
Talonnage	32	96
Non-respect des panneaux d'arrêt	66	119
Bouclage des ceintures	40	8
Non-respect des feux rouges	181	171
Nbre de constats d'infractions en janvier et en février	319	394

Le programme Sécurité des routes Ottawa est le fruit d'un partenariat communautaire de premier plan entre le Service des incendies d'Ottawa, le Service paramédic d'Ottawa, le Service de police d'Ottawa, Santé publique Ottawa et le Service des travaux publics. Ces derniers se sont engagés à prévenir, voire à éliminer les décès et les blessures graves dus aux accidents de la circulation sur le territoire de la Ville d'Ottawa grâce à un changement de culture, à l'engagement communautaire et à la mise en place d'un milieu de transport sûr et durable.

La Gendarmerie royale du Canada (GRC), la Police provinciale de l'Ontario, la Sûreté du Québec, la police militaire du ministère de la Défense nationale et le Service de police de la Ville de Gatineau participent eux aussi au programme Sécurité des routes Ottawa dans le but d'améliorer la sécurité des routes pour tous les résidents de la région de la capitale nationale.

La sécurité routière est une priorité pour les résidents d'Ottawa. Le programme Sécurité des routes Ottawa mise sur les ressources disponibles pour renforcer la sécurité sur les routes d'Ottawa.

3. Parlons-en : stratégies policières sans parti pris

Il reste encore des places pour la prochaine séance de Partenariats à l'œuvre (PAO), Parlons-en: stratégies policières sans parti pris, qui aura lieu au Centre RA, le jeudi 7 avril 2016 de 10 à 15 h.

L'inscription se fait en ligne au ottawapolice.ca/pia

Cette séance *Parlons-en* est un autre occasion de poursuivre la conversation continue au sujet des stratégies policières sans parti pris pour traiter du profilage racial, et pour œuvrer ensemble à des solutions.

- Renée Bazile-Jones, du [Centre canadien pour la diversité et l'inclusion](#) sera là pour discuter de la partialité et pour élaborer des stratégies pour amener le changement;
- Carl Nicholson, directeur administratif du [Centre catholique pour l'immigration](#) et membre de la [Commission de services policiers d'Ottawa](#), discutera des défis et possibilités des services policiers actuels;
- Vous y retrouverez des ateliers interactifs sur les politiques, le recrutement ciblé, et le nouveau programme de formation intitulé « Pratiques policières équitables et impartiales ».

Suivez-nous sur Twitter : @ottawapolice #LetsChat #BiasNeutral

4. Laisse faire le cellulaire

Dans le cadre de la campagne de lutte contre la conduite inattentive *Laisse faire le cellulaire*, des agents des services de police d'Ottawa et de Gatineau, menaient mardi matin une campagne-éclair à travers la ville, ciblant les automobilistes se servant de leur téléphone en conduisant.

En tout, la Police d'Ottawa et Gatineau ont délivré 79 avis d'infractions provinciales (AIP), à l'endroit des conducteurs utilisant leur cellulaire en conduisant.

« Ayant avisé les gens de la campagne de mardi à l'avance, nous sommes heureux de constater que les conducteurs ont bien reçu notre avertissement de se concentrer sur leur conduite, » dit le sergent Denis Hull, du Service de police d'Ottawa. « Ces initiatives servent à rappeler que la conduite inattentive est toujours dangereuse, et que les conducteurs se doivent de faire le bon choix, celui de laisser faire le cellulaire. »

Selon le [Sondage d'opinion publique 2015](#), la conduite inattentive serait la préoccupation première des résidents de notre ville.

Chacun à son rôle à jouer pour empêcher l'utilisation du cellulaire au volant :

- Les conducteurs peuvent simplement ranger leur téléphone lorsqu'ils sont au volant;
- Les passagers peuvent rappeler au conducteur de se concentrer sur la route s'il prend son téléphone;
- Les enfants peuvent rappeler à leurs parents de porter attention en conduisant;

- Les utilisateurs de cellulaire peuvent, lorsqu'ils appellent quelqu'un ou lui envoient un message, veiller à ce qu'il ne soit pas au volant. S'il l'est, qu'il rappelle plus tard.

Vous pouvez faire la promesse de ne pas écrire de textos en conduisant. Pour ce faire, visitez le laissefairelecellulaire.ca.

Key Ottawa Police Service numbers:

- * Life threatening emergency assistance or to report a crime in progress .. **911**
- * Other emergency **613-230-6211**
- * Non-emergencies and general inquiries **613-236-1222**
- * To have the police attend your location **613-236-1222**
ext. 7500
- * To make a police report **613-236-1222**
ext. 7300

OPS and By-Law services base their work on call statistics. The more calls that you make, the more neighbourhood services we receive. There are three steps to making the call:

a) Deciding which number to phone.

If you have an emergency or see a crime in progress, call 9-1-1. If your car was broken into or you need police to attend another non-urgent situation, please call the “other emergencies” number (613-230-6211). To report an incident after it occurred without police attending the scene, please call 613-236-1222 – ext. 7300. You can reach by-law services at 3-1-1.

b) Getting a report number.

When the dispatcher answers, it is a good idea to ask for a report number immediately. We’ve found that dispatchers sometimes hang up before we get to ask for a number or we forget. Asking for a report number right away solves these problems.

c) Share your report number and incident.

Please e-mail your report numbers and a brief description of the incident to your Block Captain (if you have one), or directly to us.

Importance of Reporting Prostitution and Problem Addresses

Neighbourhood Watch members can support the police by writing down and phoning in important information such as: vehicle descriptions and license plate numbers (specify Ontario or Quebec) of anyone soliciting prostitutes, descriptions of drug dealers and addresses of crack houses.

Graffiti

If you spot graffiti, call 3-1-1. Graffiti kits are available from your city councillor.